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معرفی نامزد زن برای 
مقابله با روحانی، استفاده 

ابزاری از زن است
نایب رئیس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به احتمال معرفی کاندیدای زن از ســوی 
اصولگریــان در تقابــل با دولت فعلــی در انتخابات 
آینده ریاست جمهوری، این اقدام را استفاده ابزاری 

از زنان عنوان کرد.  
عبدالکریم حســین زاده درباره اظهارات سخنگوی 
شــورای نگهبــان مبنی بــر بلامانع بــودن ثبت نام 
زنان در انتخابات ریاســت جمهــوری،  اظهار کرد: 
مــن فکر می کنــم همین کــه شــورای نگهبان در 
طرح موضوع و بیان مســاله پیشگام شده شاید این 
احتمال هســت کــه مبنایی بــرای تایید صلاحیت 
خانم هــا وجود داشــته باشــد. به نظرم مــلاک باید 
شخص و افراد باشند تا جنسیت آنها، اما همین طرح 
موضوع از ســوی شــورای نگهبان می تواند مبنای 
جدیدی باشد با این پیش شــرط که نگاه فراجناحی 
بــه این موضــوع وجود داشــته باشــد و صلاحیت 
 زنــان از تمام طیف های سیاســی به طور یکســان 

بررسی شود.
وی افزود: به نظرم کاندیداتوری زنان در انتخابات 
ریاســت جمهوری پدیده عجیبی نخواهد بود، چرا 
که در جامعه و فضای سیاســی بسترهای لازم آن 
وجود دارد. کما اینکه درحال حاضر سه عضو کابینه 
از خانم ها هستند پس مبانی آن وجود دارد اما مهم 
این اســت که چقدر جریانات سیاســی بر اســاس 
ظرفیت هــای جامعــه زنان در مــورد کاندیداتوری 
زنــان و حمایت از آنــان تصمیم گیــری می کنند یا 
به عنــوان یک تاکتیک سیاســی از آنها اســتفاده 
می کنند، این موضوعی اســت که در روزهای آتی 

روشن تر می شود.
سیاســت گذاری  عالــی  شــورای  عضــو  ایــن 
اصلاح طلبــان با تاکید بر این کــه »حضور زنان در 
مدیریت هــای کلان سیاســی و اجتماعی بالذات 
حرکت در خوری اســت« گفت:  در فضای سیاسی 
کنونــی و بر اثر گمانه زنی ها مبنی بر مطرح شــدن 
کاندیــدای زن از جانــب جریان های سیاســی نیز 
دو وجهــه  کاملا متفــاوت می تواند وجود داشــته 
باشــد. در وهله اول اگر این امر بر اســاس رویکرد 
واقعی، جهــان بینی، ظرفیت هــای زنان و حقوق 
به حق آنان در مشــارکت های سیاســی و در اصل 
بر مبنای توســعه سیاسی باشــد، جای بسی تقدیر 
دارد و امــری تحســین بر انگیز اســت. امــا اگر به 
عنوان یک تاکتیک سیاســی باشــد که در آن بوی 
برداشت و سوء اســتفاده  جنسیتی به مشام برسد با 
این پیش فرض که رقیب برای تقابل با دولت فعلی 
بیاید و از کاندیدای زن استفاده کند نه تنها تحسین 
بــر انگیــز نبوده که بــه نوعی توهین بــه جامعه ی 
 زنان و اســتفاده ی ابــزاری از آنان نیز به حســاب 

خواهد آمد.
نماینده مردم نقده و اشــنویه در مجلس تاکیدکرد: 
دولت به نوعی به عنوان یک امتیاز مثبت به حضور 
زنان در عرصه های سیاسی نگاه می کند و از طرفی 
مردم هم از این موضوع استقبال و حمایت می کنند 
 و ایــن نشــان از بوجود آمــدن پذیــرش در جامعه 

دارد. 
اما اینکه جریانات سیاسی براساس باورهای واقعی 
خود یــا تاکتیک های سیاســی به حضــور زنان در 
عرصه های سیاسی نگاه می کنند موضوعی است 
که نیازمند بررسی بیشتری است. حسین زاده با بیان 
این که »حضور زنان در انتخابات ریاست جمهوری 
ممکن اســت رویکرد جدید برای رای آوری باشد« 
اضافه کرد: بعــد از ثبت نام کاندیداهای ریاســت 
جمهــوری می تــوان بین ایــن دو رویکــرد تفاوت 

قایل شد.

#قهرمانان_مردم
سه روز از حادثه بهت آور ساختمان پلاسکو می گذرد و هنوز سرنوشت آتش نشان های این ماجرا در هاله ای از ابهام قرار دارد

ظهر پنجشــنبه بــود که تهران با پلاســکو، یکــی از اولیــن نمادهای کلان 
شــهری اش خداحافظی کرد. برجی 16 طبقه با نزدیک به 600 واحد تولیدی 
پوشاک که بعد از وقوع آتش سوزی و تلاش چهار ساعته آتش نشان ها، نتوانست 
دوام بیــاورد و به ناگهان فروریخت. اتفاقــی دردناک از حیث تلفات تعدادی از 
نیروهای آتش نشان و کسبه و احتمالا برخی مردم عادی و همچنین از لحاظ 
ضربه ای که به بخش تولید داخلی پوشاک کشور زد و کسبه و کارگرانی که دو 

ماه مانده به نوروز بیکار شدند. 
اما درد بزرگ در این میان مترقبه بودن این حادثه است، اینکه همه می دانستند 
ســاختمان پلاسکو به غایت ناایمن اســت و هر لحظه کوچکترین اتفاقی می 
توانــد به فاجعه ای بزرگ بدل شــود. پیش بینی خطرناک بودن آتش ســوزی 
در پلاســکو از اخطارهایی که شهرداری در ســال های گذشته به مدیران این 
ساختمان داده مشــخص است، هرچند سوال اینجاست چرا به اخطار بسنده 
شده و اقدامی عملی صورت نگرفته است. پیش بینی سختی کار آتش نشانی 
در موارد اینچنینی هم از اظهارات مســئولان این سازمان در یک سال گذشته 
مبنی بر نداشــتن هلی کوپتر و دیگر تجهیزات هویداست، اظهاراتی که بعد از 

آتش سوزی در کارگاهی تولیدی در خیابان جمهوری صورت گرفت. 
پلاســکو فروریخت، بسیاری جان باختند و معیشــت بسیاری دیگر نابود شد. 
شکی نیست که حالا و در وهله اول همه توان ها باید صرف بیرون آوردن پیکر 
جانباختگان و رسیدگی به خانواده هایشان و در وهله دوم رسیدگی به وضعیت 
کسبه و کارگران باشد. اما بعد از این ها باید نوبت را بدهیم به شناختن علت ها 
و قصورها و تقصیرها تا شاید مرهمی باشد بر دل داغدیدگان و آسیب دیدگان. 

در عین حال باید یادمان باشد تهران پلاسکوهای فراوانی دارد.

حادثه ای تلخ که باید درسی بزرگ باشد
رییس جمهور کشــورمان صبح امروز با حضور در چهارراه اســتانبول از محل 
ریزش ســاختمان و آواربرداری انجام شــده بازدید کــرد و از نزدیک در جریان 

اقدامات دستگاه های امداد و نجات قرار گرفت.
حجت الاســلام روحانی در این بازدید گفت: بسیار متاسفم از حادثه ای که در 
ایــن منطقه پیش آمد، هم برای جان هموطنان، هم اموال و هم مشــکلاتی 
که در منطقه ایجاد شــده اســت. این حادثه درس بزرگی برای همه مسئولان 
در زمینه امن ســازی زندگی مردم که جزو حقوق شــهروندی آنها بود. باید در 
این زمینه برنامه ریزی دقیق تری صورت گیرد و این حادثه بســیار تلخ درســی 

برای آینده باشد.
دکتر روحانی ادامه داد: اقدامات بسیاری باقی مانده و باید آواربرداری ها ادامه 
یابد، تا همه را از زیر آوار خارج کنند و این خیابان حســاس تجاری در شب عید 
سریع به حالت عادی برگردد. تامین اجتماعی باید برای کارگران بیکارشده فورا 
اقدام کنند و کسبه ای که اموال خود را از دست داده اند و آنها که بیمه نیستند، 

کمک های دیگری از سوی دولت و شهرداری دریافت کنند.
روحانی همچنین تاکید کرد: موضوع احیای بافت فرســوده و ساختمان های 
آســیب پذیر مورد توجه دولت قرار داشــته و در حال اجرا اســت. هماهنگی و 
همکاری های لازم با قوه قضاییه، مجلس، شــهرداری ها و همه مقامات نیاز 

است. این کار شروع شده و باید سرعت بیشتری بگیرد.
علی لاریجانی رئیس مجلس نیز در دیدار از محل پلاسکو در سخنان کوتاهی 

با اشــاره به پیش بینی های قانونی در برنامه توســعه بــرای نظامات امنیتی در 
چنین مناطقی، گفت: طبق این قانون تمام مراکز تجاری باید مطابق ضوابط 
و اســتانداردها سیســتم های امنیتی داشته باشند و شــهرداری ها مکلف به 
ساماندهی هستند. رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: این موضوع 
به بعد از حل مسائل فوری فعلی موکول می شود که همه همت ها باید معطوف 

آن باشد. ان شاءالله بعد از آن کلیه امور با دولت پیگیری می شود.

تاکید به برخورد با خاطیان 
عبدالرضا رحمانی فضلی هم که سفر خود به استان لرستان نیمه کاره گذاشته 
بود  با همراهی حسین فریدون دستیار ارشد رییس جمهور از محل حادثه بازدید 
 کرد و در سخنان کوتاهی، گفت: به دنبال این حادثه، امدادرسانی و رسیدگی به 
حادثه آغاز شده و در حال حاضر عملیات امداد و نجات ادامه دارد اما در مرحله 
دوم باید علت این حادثه مشــخص شــود. تاکید داریم که حتما باید با خاطیان 

این ماجرا و دستگاه ها و نهادهایی که قصور داشته اند برخورد شود.
همچنین مسعود پزشکیان در جریان بازدید خود از محل ساختمان فرو ریخته 
پلاسکو، گفت: متاسفانه ما هرگاه حادثه ای اتفاق می افتد به فکر این می افتیم 
کــه باید کاری انجام دهیم در حالیکه نباید اجــازه دهیم چنین اتفاقاتی بیفتد. 
مجلــس و نهادهای دیگر که وظیفه نظارتی دارند تا حدودی مقصرند زیرا باید 

از وقوع چنین حوادثی پیشگیری کنند.
حجت الاســلام و المســلمین محمدجعفر منتظری هم که بــه همراه عباس 
جعفری دولت آبادی دادستان تهران از  محل حادثه پلاسکو بازدید کرد، گفت: 
دو نکته قابل توجه است و آن اینکه  بعد از این حادثه از لحاظ آواربرداری، تمام 
مســایل حقوقی آن مطرح است؛ هم نسبت به اجســاد و هم نسبت به اموال. 
قرار شــد دادستان تهران شعبه خاصی را مستقر کند و تمام مسایل حقوقی آن 
در همیــن جا پیگیری شــود و اقداماتی که احیانا نیاز بــه تصمیم قضایی دارد 
انجام شود و کسانی که کار حقوقی دارند در همین جا باید کارشان انجام شود.
منتظری افزود: باید این حادثه درس عبرتی باشــد برای ســاختمان هایی که 
ایمن نیســتند و باید تدبیری برای آنها اندیشــیده شــود. طبق بند 14 ماده 55 
قانون شــهرداری این وظیفه بر عهده شهرداری هاســت که حتما باید به این 
ســاختمان ها اخطار دهد و در صورت لزوم باید خود شــهرداری ها ورود کنند. 
ما به شهردار هم این موضوع را گفتیم. ان شاءالله برای جلوگیری از تکرار این 

حوادث تدبیری اندیشیده شود، البته باید مسئولان با اقتدار به میدان بیایند.

ساختمان را دو ساله می سازیم!
رییس بنیاد مســتضعفان انقلاب اسلامی مالک ساختمان پلاسکو نیز امروز 
به همراه وزیر کشور در منطقه پلاسکو حضور یافت. سعیدی کیا با بیان اینکه 
این ســاختمان قبل از انقلاب ســاخته شده و ســرقفلی همه واحدهای آن به 
مردم واگذار شــده بود، عنوان کرد: بنابراین ما هیچ چیزی در اختیار نداشتیم 

جز اصل مالکیت ساختمان.
وی با بیان اینکه امروز می خواهم خطاب به کسانی که اینجا کسب و کار داشتند 
اعلام کنم که این ســاختمان را با کیفیت بســیار خوب و منطبق با مشخصات 
خوب ظرف دوســال خواهیم ســاخت، گفت: پس از آن ایــن واحدها را طبق 

ضوابطی به ذینفعان واگذار خواهیم کرد.

 دستور وزیر برای مساعدت بیمه ها 
درحالی که بسیاری بیمه نبودند

علی طیب نیا،وزیر امور اقتصادی و دارایی با صدور دستوری مبنی بر تشکیل 
کمیته ای متشــکل از رییس ســازمان امور مالیاتی، معاون امور بانکی، بیمه 
و شــرکت های دولتــی و رییس کل بیمه مرکزی ماموریــت داد تا با فوریت به 
وضعیت همه واحدهای فعال در مجتمع پلاســکو رســیدگی و تا شروع دوباره 
کسب و کار این واحدها نسبت به رفع مشکلات بیمه ای، بانکی و مالیاتی آنان 

اقدام ومساعدت لازم را نمایند.
بر این اســاس مقرر گردید، ســازمان امــور مالیاتی اقــدام قانونی عاجل برای 
بخشــودگی مالیاتی ناشی از فعالیت کســبه در محل مجتمع پلاسکو صورت 
دهد. همچنین وزیر اقتصاد تاکید کرده است که بانک ها برای راه اندازی مجدد 
واحدهای آسیب دیده به طور ویژه همکاری کرده و با سرعت سرمایه درگردش 

لازم برای فعالیت دوباره این واحدها را فراهم سازند.
طیب نیا همچنین از رییس کل بیمه مرکزی و معاون امور بانکی،بیمه و شرکت 
های دولتی وزارت اقتصاد خواست، با همکاری شرکت های بیمه  برای حمایت 
از خانواده های آتشنشــانان شهید، خدمات بیمه ای لازم از قبیل بیمه عمر را 
تســهیل کنند و همچنین نسبت به پرداخت خســارتهای وارده در چهارچوب 

تعهدات با فوریت و نهایت مساعدت اقدام نمایند.
عبدالناصر همتی - رئیس کل بیمه مرکزی - با اشاره به اینکه چهار تا پنج شرکت 
بیمه ای درگیر حادثه ســاختمان پلاسکو هستند، گفت: با توجه به اینکه بیمه 
آتش سوزی یک بیمه اختیاری است، بنابراین متاسفانه بسیاری از شرکت ها، 
ســازمان ها و بنگاه های تجاری از این بیمه ســر باز می زنند، در حالی که باید 

ریسک خودشان را نزد شرکت های بیمه نگهداری کنند.
رئیس کل بیمه مرکزی که در یک برنامه تلویزیونی ســخن می گفت، با اشــاره 
به اینکه اگر 600 واحد مســتقر در ســاختمان آوار شده پلاسکو وجود داشته و 
معادل 500 تا یک میلیارد تومان هم جنس داشته باشند ارزش آن  حدود 600 
میلیــارد تومان خواهد بود، افزود: اما متاســفیم که مقدار کمی از این واحدها 
بیمه بودند و امیدواریم چنین اتفاقاتی سبب شود تا به مسئله بیمه این واحدها 
بیش از پیش توجه شود. معاون بنیادشهید:آتش نشانان حادثه پلاسکو شهید 

خدمت محسوب می شوند

بنیاد شهید آتش نشان های کشته شده را شهید نمی داند
مهدی ایزدی معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: 
شورای شهر تهران مصوبه ای دارد که آتش نشانان را به عنوان شهید خدمت 
می دانند و براساس آن به خانواده هایشان خدمات ارائه می دهند. وی افزود:  
بنیادشهید برای ارائه خدمت و شهید نامیدن آنها هیچ تعهدی ندارد بلکه خود 

شهرداری موظف به ارائه خدمات به خانواده های این افراد است.
 او تاکید کرد:  بنیاد شهید فقط افرادی را که در مواجهه با دشمن جان خود را از 
دست می دهند شهید می داند. ایزدی تصریح کرد: بنیاد شهید هیچ خدمتی 
بــه این جان باختگان ارائه نمی دهد و چون این افراد فوت حین خدمت دارند، 
شــهرداری تهران خدمات معادل شهید به خانواده های آنها ارائه می دهد. به 
گفته وی شورای شــهر تهران قطعه خاص از بهشت زهرا را برای آتش نشانی 

دارد.

باید چند گام از اصولگرایی جلوتر رفت
عبدالحســین روح الامینی طی ســخنانی در اولین همایش جامعه پزشــکی و سلامت جبهه مردمی انقلاب اسلامی در خصوص روند شــکل گیری این جبهه گفت: جبهه مردمی برای تاثیر بر روند اجرایی 
کشور تشکیل شده و اولین گام در این زمینه تشکیل خود این جبهه بوده است. وی ادامه داد: اقدام بعدی جبهه مردمی انقلاب اسلامی انتخابات ریاست جمهوری است. البته مسائل سیاسی و اجتماعی 
و مقابله با بحران های اجتماعی نیز از اهداف تشــکیل این جبهه اســت. وی افزود: در انتخابات مجلس دهم در انســجام و وحدت مردم در برخی شهرهای بزرگ موفق نبودیم و در برخی 
شهرها مثل مشهد موفق بودیم. بنابراین باید یک آسیب شناسی کنیم و نگذاریم افراد سلیقه ای برخورد کنند. روح الامینی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوری تاکید کرد: در انتخابات 
آتی باید آرای خاکســتری را جذب کنیم. اهداف جبهه مردمی انقلاب اســلامی سازمان دهی نیروهای انقلاب در سراسر کشور و پس از آن انتخابات ریاست جمهوری و اداره کشور 
اســت که در این راه باید از ظرفیت های موجود اســتفاده کرد. این فعال سیاســی ادامه داد: برای پیروزی در انتخابات آتی باید به مشــترکات تکیه و از اختلاف دوری کرد و چند 

گام از اصول گرایی جلوتر رفت.

سیاسی
1395 مــاه  بهمــن   2 شــنبه 


